
 

 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 14 (Alm. del), som Folketingets 

Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og sundhedsministeren den 16. april. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Louise Brown (LA). 

 

Spørgsmål nr. 14:  

”Vil ministeren uddybe, hvad skal der til for, at de nuværende 

godkendelsesprocedurer i de mange led, herunder Danmarks Statistik og 

Sundhedsdatastyrelsen, erstattes med, at ansvarshavende forskningsdirektører i de 

dataansøgende institutioner og virksomheder får godkendelsesbemyndigelsen med 

strafansvar?” 

 

Svar: 

 

Regeringens tilgang er, at adgang til følsomme sundhedsdata bør ske efter en 

myndighedsvurdering og godkendelse, ikke alene på baggrund af intern erklæring fra 

ansøgeren –for at sikre uvildighed, ensartethed og gennemsigtighed. 

 

Samtidig vil jeg understrege, at med etableringen af Ét kontaktpunkt og en fælles 

digital ansøgningsløsning forenkles og effektiviseres processerne, så de bliver mindre 

tidskrævende for forskerne – men uden at gå på kompromis med datasikkerhed, 

retssikkerhed og borgernes tillid. 
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